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П Р О Т О К О Л 
 

№ 167 
 

София, 25.05.2023 година 

 

Днес, 25.05.2023 г. от 10:02 ч. се проведе открито заседание на Комисията за 

енергийно и водно регулиране (КЕВР, Комисията) в пълен състав, ръководено от 

председателя доц. д-р Иван Н. Иванов. 

 

 На заседанието присъстваха членовете на Комисията Благой Голубарев, Димитър 

Кочков и Юлиян Митев – за главен секретар, съгласно Заповед №451/12.05.2023 г. (без 

право на глас).  

 

 На заседанието присъстваха Б. Паунов – началник на отдел „Цени и лицензии: 

електропроизводство, ВКП на електрическа и топлинна енергия“ и експерти на КЕВР. 

 

Заседанието беше излъчено в реално време чрез интернет страницата на 

Комисията.  

 

Председателят доц. д-р Иван И. Иванов откри заседанието и констатира, че не са 

налице правни пречки за провеждането му. 

 

Съгласно решение на КЕВР по Протокол № 164/19.05.2023 г., т. 4, е осигурена и 

възможност за дистанционно участие чрез програмата за съобщения Skype. 

Предвид това, Комисията за енергийно и водно регулиране е поканила като страна 

по преписката лицата, представляващи „Аратиден“ ЕООД, за присъствено или виртуално 

участие в откритото заседание чрез програмата за съобщения Skype.  

 

„Аратиден“ ЕООД е уведомено за провеждане на заседанието с писмо на КЕВР с 

изх. № Е-ЗЛР-Л-1138/19.05.2023 г.  

 

На заседанието се явиха: 

 г-н Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД; 

 г-н Костадин Сирлещов – упълномощен представител на „Аратиден“ ЕООД; 

 г-жа Елена Йотова-Йорданова – упълномощен представител на „Аратиден“ 

ЕООД; 

 г-жа Борислава Пиперкова – упълномощен представител на „Аратиден“ ЕООД. 

 

На откритото заседание беше разгледан доклад с вх. № Е-Дк-647 от 16.05.2023 г. 

относно заявление с вх. № Е-ЗЛР-Л-1138 от 25.11.2022 г. за издаване на лицензия за 

дейността „производство на електрическа енергия“ с условие за изграждане на енергиен 

обект, подадено от „Аратиден“ ЕООД. 

Докладът, изготвен от работна група в състав: Пламен Младеновски, Елена 

http://www.dker.bg/
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Маринова, Боян Паунов, Радослав Наков,  Петя Георгиева,  Радостина Методиева и 

Теодор Хиков, е приет с решение на КЕВР на закрито заседание по т. 4 от Протокол № 

164/19.05.2023 г. и публикуван на интернет страницата на Комисията. 

  

Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Съгласно процедурата за провеждане на открити заседания, дружеството заявител 

„Аратиден“ ЕООД ни представи списък на участващите от страна на дружеството в 

днешното заседание лица. Това са: адв. Костадин Сирлещов, който е упълномощен 

представител на дружеството, адв. Елена Йотова-Йорданова – също упълномощен 

представител на „Аратиден“ ЕООД и третият упълномощен представител е адв.  

Борислава Пиперкова. Обръщам се към Вас! Моля Ви да представите становището на 

дружеството относно изготвения от работната група на Комисията доклад.  

 

Костадин Сирлещов – упълномощен представител на „Аратиден“ ЕООД: 

Уважаеми доц. д-р Иванов, уважаеми господа комисари и директори, запознахме се 

с доклада относно заявлението от 25-ти ноември за издаване на лицензия за дейността 

„производство на електрическа енергия“ с условие за изграждане на енергиен обект, което 

подаде дружеството „Аратиден“ ЕООД. Преди всичко бих искал да благодаря за 

професионализма на всички колеги, които го подготвяха, които Вие изброихте, доц. 

Иванов, и които работиха по преписката в продължение на последните шест месеца. Бих 

искал да представя и г-н Ваньо Алексиев, който е собственик както на „Аратиден“ ЕООД, 

така и на „Биомет“ ООД. Преди всичко бих искал да кажа, че ние приемаме съдържанието 

на доклада и молим да издадете лицензията за дейността „производство на електрическа 

енергия“ с условие за изграждане на енергиен обект на ФЕЦ „Аратиден“ в съответствие с 

констатациите, които се съдържат в него. В допълнение към анализите, които се съдържат 

в доклада, бихме искали освен това и да Ви уведомим, че междувременно сключихме и 

окончателен договор за присъединяване на обекта с „Електроенергиен системен оператор“ 

и открихме строителна площадка за първия етап на проекта. Работим активно и за начало 

на изграждането и на присъединителните съоръжения. Проектите на повишаващата и 

възловата подстанция са готови и съгласувани, като предстои издаването на разрешение и 

за строеж на тази част на обекта. Финансирането на проекта е осигурено, като голяма част 

от оборудването е поръчано и вече се доставя.  

ФЕЦ „Аратиден“ представлява най-голямата инвестиция в община Кюстендил, на 

стойност около 150 млн. лв. Област Кюстендил, както всички ние знаем, заедно с 

областите Стара Загора и Перник, е част от регионите в преход в Европейския съюз и чрез 

проекта се създават допълнителни работни места в резултат на Зелената сделка и като 

компенсация за затварянето на въглищните централи. Дружествата от групата развиват 

широка програма за корпоративна социална отговорност както с община Кюстендил, така 

и с кметствата на двете села Коняво и Дворище.  

Вече изградихме една покривна централа, която дарихме на община Кюстендил, 

като проектирахме още 24 такива централи, които ще бъдат изградени върху плоските 

покриви на общинските сгради на базата на публично-частно партньорство, без никакво 

участие финансово на общината. Осъществихме дарения в полза на общината и в 

кметствата за разнообразни каузи, част от които са залесяване и почистване на общински 

имоти, закупуване на оборудване на общинската болница и подпомагане във връзка с 

празниците на селата.  

Значението за проекта за българската енергетика и за община Кюстендил може да 

се обобщи според нас с думите на един от кметовете по време на обществените 

обсъждания, които имахме на проекта. Той каза: „Щастливи сме, че един такъв проект се 

случва в нашето землище и че имаме такъв добър инвеститор“. Надяваме се доброто ни 

сътрудничество с КЕВР да продължи! Благодаря Ви! 

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

 Благодаря Ви, г-н Сирлещов! Обръщам се към моите колеги. Има ли въпроси към 
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заявителя? Не! От страна на работната група има ли нови факти, обстоятелства, които 

трябва да бъдат отразени до края на процедурата?  

 

Б. Паунов – и.д. началник на отдел „Цени и лицензии: електропроизводство, 

ВКП на електрическа и топлинна енергия“: 

Уважаеми г-н Председател, уважаеми членове на Комисията, уважаеми колеги, 

уважаеми гости, до началото на заседанието не са настъпили нови факти и обстоятелства, 

които да е необходимо да бъдат отразени в доклада. Към днешна дата получихме нова 

информация, която ще бъде отразена.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Получихте нова информация?  

 

Б. Паунов – и.д. началник на отдел „Цени и лицензии: електропроизводство, 

ВКП на електрическа и топлинна енергия“: 

Нова информация по отношение на това, което господинът каза, че е открита 

строителна линия, одобрени са проекти за станцията и т.н.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Това по принцип няма да влияе върху решението на Комисията, а по-скоро върху 

обяснителната записка, която ще придружи финалното решение, което Комисията ще 

вземе на свое закрито заседание. Това, което каза г-н Сирлещов действително е 

впечатляващо. Мощността ще бъде 100 MW променлива мощност. Нали така? Виждам, че 

постояннотоковата мощност, т.е. директно на изхода на панелите надвишава, както е 

нормално, тази стойност. Основното, което ще бъде завършването на втори, трети и 

четвърти етап, е април и май месец догодина. До 15-ти май, съгласно Вашия график, 

трябва цялата мощност в пълен обем да бъде функционална, а иначе до есента, до 30-ти 

ноември, трябва първият етап да бъде завършен. Считате ли, че ще се изпълни този 

график за първия етап, защото времето не е прекалено много, то е от порядъка на пет-шест 

месеца? 

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Да се представя. Ваньо Алексиев  се казвам. Аз съм собственика на „Аратиден“ и 

на фирмата майка „Биомет“. Искам да благодаря на г-н доц. Иванов, на комисарите, на 

дамата за положените усилия до момента и най-вече за днешното заседание. Поласкани 

сме, че само заради нас ще бъде. Оценяваме го! 

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

За да спазим наши срокове, които искаме да… 

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Конкретно на въпроса. Аз не бих могъл да допълня повече от това, което г-н 

Сирлещов разказа. Конкретно на въпроса. Първият етап вече има дори строителна линия. 

Можем да започнем веднага, но искаме да го съчетаем с изграждането на повишаващата и 

възловата подстанции, за които, както каза и г-н Сирлещов, документите в момента се 

съгласуват с пожарна и ако е необходимо с други институции. В момента, в който 

съгласно плана с фирмата изпълнител, строител на двете подстанции, трябва да започнем 

ориентировъчно от първи юли. Строителството е предвидено за около шест месеца, т.е. до 

края на годината да бъдат построени, да минат необходимите проби 72 часа. Самата 

фотоволтаична първа част планираме да започнем някъде около 15-ти октомври, така че 

да съвпадне. Също така, до тогава се надяваме да получим поне за втория етап разрешение 

за строителство, който ще бъде за около 85-86 MW.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 
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Той е най-същественото.  

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Да, това е фактически основната мощност. Като срокове това бих могъл да кажа.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Благодаря! Да Ви запитам тогава трети и четвърти етап, който е с неголяма 

мощност спрямо втори, защото е така разпределен и това е в рамките на един месец 

изместено завършването на трети и четвърти етап. Не би ли могло с един етап да се 

завърши? 

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Това е според подробните устройствени планове. По този начин ще бъдат 

променени от общината и ние сме длъжни да се съобразяваме с тях. Съответно и 

екологичните оценки са по този начин и съответно разрешенията за строеж ще бъдат така 

разпределени.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Да Ви пожелая успех! Това е един от големите фотоволтаични проекти в страната. 

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Благодаря! Само да допълня, извинявайте! Ние все пак имаме известен опит: от 

2011 г. строим. Около десет по-малки разбира се централи имаме.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

В същия район ли?  

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Не. Пръснати са из цяла България, но тогава знаете, че беше началото на 

строителството.  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

През 2011 г. и цените бяха различни от тези, които са сега и условията.  

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Да!  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Аз в интернет ми се струва, че намерих материали за проекта, включително и 

снимки, може би направени от дрон, как е цялото разположение в селата Дворище и 

Коняво. Той е в землищата и на двете села.  

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Точно така!  

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Виждам, че няма други изказвания. За Вас, г-н Алексиев, за г-н Сирлещов, за 

колежките и разбира се за Комисията, насрочвам закритото заседание, на което Комисията 

ще се произнесе с решение по заявлението на „Аратиден“ ЕООД за издаване на лицензия 

за дейността „производство на електрическа енергия“ с условие за изграждане на енергиен 

обект, на 07.06.2023 г. След това своевременно ще Ви уведомим, за да вземете решението 

на Комисията.  
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Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Благодаря много! 

 

 Доц. д-р И. Н. Иванов: 

Аз Ви благодаря за участието и Ви желая успешен ден!  

 

Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД: 

Благодаря и на всички Вас! 

 

Комисията прецени, че обстоятелствата по образуваното производство са изяснени 

пълно и всестранно, и на основание чл. 47, ал. 1 от Правилника за дейността на КЕВР и на 

нейната администрация 

Р Е Ш И : 

 

Насрочва закрито заседание на 07.06.2023 г. за приемане на решение относно 

заявление с вх. № Е-ЗЛР-Л-1138 от 25.11.2022 г. за издаване на лицензия за дейността 

„производство на електрическа енергия“ с условие за изграждане на енергиен обект, 

подадено от „Аратиден“ ЕООД. 

 

Приложение: 

1. Уведомително писмо на КЕВР с изх. № Е-ЗЛР-Л-1138/19.05.2023 г. до „Аратиден“ 

ЕООД. 

2. Пълномощно на адв. Костадин Сирлещов, адв. Елена Йотова-Йорданова и адв. 

Борислава Пиперкова от Ваньо Алексиев – управител на „Аратиден“ ЕООД. 
 

 

 

 

ЧЛЕНОВЕ НА КЕВР:    ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

 

       

.................................................                  ДОЦ. Д-Р ИВАН Н. ИВАНОВ 

  Б. Голубарев  

 

.................................................    ЗА ГЛАВЕН СЕКРЕТАР: 

  Д. Кочков 

         ЮЛИЯН МИТЕВ 

 

           (Заповед №451/12.05.2023 г.) 
Протоколирал: 

 

 Н. Косев - главен експерт 


